
Protokół LX/2024
obrad sesji Rady Miejskiej w  Wołczynie 

z dnia 31 stycznia 2024 r.

Sesję rozpoczęto o godzinie 12.00, a zakończono o godzinie 13.30.

W sesji uczestniczyło 13 radnych zgodnie z listą obecności (załącznik do protokołu). 

lp nazwisko imię status

1 Antkowiak Waldemar obecny

2 Bar Kazimierz obecny

3 Bartosiński Jan obecny

4 Krzemiński Paweł nieobecny

5 Łuczek Waldemar obecny

6 Mały Szczepan obecny

7 Mazurczak Krystyna obecna

8 Mrugalski Ryszard obecny

9 Nowak Marek obecny

10 Nowak Ryszard obecny

11 Pasternak Marcin obecny

12 Schatt Jolanta obecna

13 Sękala Ewelina nieobecna

14 Teodorowska Agata obecna

15 Zarych Adam obecny

Protokół z sesji Rady Miejskiej Nr LIX/2023 odbytej 20 grudnia 2023 r. - radni przyjęli bez uwag. 

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. 

Burmistrz – wnioskował o rozszerzenie porządku obrad sesji poprzez wprowadzenie punktu przyjęcie
stanowiska  Rady  w  sprawie  planowanej  inwestycji,  która  może  odbyć  się  na  terenie  sołectwa
Wierzchy na terenie Natura 2000 dotyczącej budowy farmy fotowoltaicznej, 
- następnie odczytał propozycję stanowiska w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji poprzez
dodanie punktu przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie planowanej budowy
elektrowni słonecznej "Wierzchy" wraz z infrastruktura towarzysząca



głosowanie Wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji poprzez dodanie punktu 
przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie planowanej 
budowy elektrowni słonecznej "Wierzchy" wraz z infrastruktura 
towarzysząca

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:09:36 - 12:09:48

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Przewodniczący Rady stwierdził,  że punkt przyjęcie stanowiska Rady będzie jako pkt 4 porządku
obrad.

Porządek obrad otrzymał brzmienie:

1. Sprawy organizacyjne.

2. Interpelacje, wnioski i zapytania.

3. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej w Wołczynie:

a) w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2024 rok,
b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2029,
c) w sprawie lokalnego programu osłonowego na rok 2024 „SOS dla seniora”,
d) w  sprawie  Gminnego  Programu  Przeciwdziałaniu  Przemocy  Domowej  i  Ochrony  Osób

Doznających Przemocy Domowej w Gminie Wołczyn na lata 2024-2030,
e) w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na lata 2024-2027,
f) w  sprawie  wyrażenia  opinii  na  wniesienie  aportem środków trwałych  sieci  wodociągowej

stanowiącej  własność  Gminy  Wołczyn,  do  Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.
z siedzibą w Wołczynie, celem pokrycia podwyższonego kapitału zakładowego i objęcia z tego
tytułu udziałów,

g) w  sprawie  wyrażenia  opinii  na  wniesienie  aportem  środków  trwałych  sieci  kanalizacji
sanitarnej  stanowiącej  własność  Gminy  Wołczyn,  do  Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  
Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w Wołczynie,  celem pokrycia  podwyższonego kapitału  zakładowego
i objęcia z tego tytułu udziałów,

h) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  określania  zasad  nabywania,  zbywania,  obciążania
nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata,

i) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie gminy Wołczyn,
j) w sprawie powołania doraźnej komisji inwentaryzacyjnej,
k) w sprawie nadania imienia pomnikowi przyrody,
l) w sprawie zarządzenia wyboru sołtysów i członków rad sołeckich na kadencję 2024-2028,
m) w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wołczynie na 2024 rok.



4. Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie planowanej budowy elektrowni
słonecznej "Wierzchy" wraz z infrastruktura towarzysząca.

5. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 rok.

6. Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej na 2024 r. 

7. Przedstawienie sprawozdań z działalności resortowych Komisji Rady Miejskiej w Wołczynie
za 2023 rok.

8. Informacja Burmistrza Wołczyna z działalności w okresie między sesjami.

9. Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania.

Ad. 2. Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radny Waldemar Łuczek – pytał, jaka jest procedura wycinki drzew, czy przy wycince drzew jest 
obowiązek nasadzenia drzewa jednego czy kilku, czy ten sam gatunek? Pytanie mieszkańców wynika 
z powodu wycinki jarzębin przy ulicy Leśnej.

Radny Marcin Pasternak w imieniu mieszkańców zgłosił sprawę braku przejścia dla pieszych w ciągu 
drogi krajowej na ul. Kluczborskiej na wysokości  od Polomarketu do stacji benzynowej, 
- w ciągu tej drogi są boczne ulice, które mają wyznaczone szczególne zaniżenia jak gdyby były  
przygotowane pod przejścia dla pieszych,
- prosił, aby podjąć rozmowy w tym temacie z Krajową Dyrekcją Dróg i Autostrad w Opolu.

Ad. 3. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej w Wołczynie: 

3.a. w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2024 rok

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2024 rok

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:15:00 - 12:15:07

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr LX/525/2024 Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na
2024 rok stanowi załącznik do protokołu



3.b. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2029

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 
Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2029

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:16:08 - 12:16:18

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  LX/526/2024  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy
finansowej na lata 2024-2029 stanowi załącznik do protokołu

3.c. w sprawie lokalnego programu osłonowego na rok 2024 „SOS dla seniora”
Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie lokalnego programu osłonowego na rok 2024 „SOS dla 
seniora”

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:17:18 - 12:17:22

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr LX/527/2024 Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie lokalnego programu osłonowego na
rok 2024 „SOS dla seniora” stanowi załącznik do protokołu



3.d. w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałaniu Przemocy Domowej i Ochrony Osób 
Doznających Przemocy Domowej w Gminie Wołczyn na lata 2024-2030

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałaniu Przemocy Domowej i 
Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Wołczyn na 
lata 2024-2030

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:18:39 - 12:18:46

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  LX/528/2024  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  Gminnego  Programu
Przeciwdziałaniu  Przemocy  Domowej  i  Ochrony  Osób  Doznających  Przemocy  Domowej
w Gminie Wołczyn na lata 2024-2030 stanowi załącznik do protokołu

3.e. w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na lata 2024-2027

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na 
lata 2024-2027

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:20:05 - 12:21:12

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -



PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  LX/529/2024  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od
nieruchomości dla przedsiębiorców na lata 2024-2027 stanowi załącznik do protokołu

3.f.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  na  wniesienie  aportem  środków  trwałych  sieci  wodociągowej
stanowiącej własność Gminy Wołczyn, do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą
w Wołczynie, celem pokrycia podwyższonego kapitału zakładowego i objęcia z tego tytułu udziałów

Opinia  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  do  przedstawionego  projektu  uchwały  jest
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie wyrażenia opinii na wniesienie aportem środków trwałych sieci
wodociągowej  stanowiącej  własność  Gminy  Wołczyn,  do  Zakładu
Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Wołczynie,  celem
pokrycia  podwyższonego  kapitału  zakładowego  i  objęcia  z  tego  tytułu
udziałów

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:21:40 - 12:21:44

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr LX/530/2024 Rady Miejskiej w Wołczynie  w sprawie wyrażenia opinii na wniesienie
aportem  środków  trwałych  sieci  wodociągowej  stanowiącej  własność  Gminy  Wołczyn,  do
Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Wołczynie,  celem  pokrycia
podwyższonego kapitału zakładowego i objęcia z tego tytułu udziałów stanowi załącznik do protokołu

3.g. w sprawie wyrażenia opinii na wniesienie aportem środków trwałych sieci kanalizacji sanitarnej 
stanowiącej własność Gminy Wołczyn, do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w 
Wołczynie, celem pokrycia podwyższonego kapitału zakładowego i objęcia z tego tytułu udziałów

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.



głosowanie w sprawie wyrażenia opinii na wniesienie aportem środków trwałych sieci
kanalizacji sanitarnej stanowiącej własność Gminy Wołczyn, do Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Wołczynie, celem 
pokrycia podwyższonego kapitału zakładowego i objęcia z tego tytułu 
udziałów

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:23:18 - 12:23:23

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr LX/531/2024 Rady Miejskiej w Wołczynie  w sprawie wyrażenia opinii na wniesienie
aportem środków trwałych sieci kanalizacji sanitarnej stanowiącej własność Gminy Wołczyn, do
Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Wołczynie,  celem  pokrycia
podwyższonego kapitału zakładowego i objęcia z tego tytułu udziałów stanowi załącznik do protokołu

3.h. zmieniająca uchwałę w sprawie określania zasad nabywania, zbywania, obciążania nieruchomości 
gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie zmieniająca uchwałę w sprawie określania zasad nabywania, zbywania, 
obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub 
najmu na okres dłuższy niż trzy lata

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:24:47 - 12:24:55

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -



PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr LX/532/2024 Rady Miejskiej w Wołczynie  zmieniająca uchwałę w sprawie określania
zasad nabywania,  zbywania,  obciążania nieruchomości  gruntowych oraz ich wydzierżawiania
lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata stanowi załącznik do protokołu

3.i. zmieniająca uchwałę w spawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie gminy Wołczyn

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie zmieniająca uchwałę w spawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie 
gminy Wołczyn

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:26:05 - 12:26:10

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  LX/533/2024  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  zmieniająca  uchwałę  zmieniająca  uchwałę
w spawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie gminy Wołczyn stanowi załącznik do protokołu

3.j. w sprawie powołania doraźnej komisji inwentaryzacyjnej

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie powołania doraźnej komisji inwentaryzacyjnej

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:27:13 - 12:27:18

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła



Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  LX/534/2024  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  powołania  doraźnej  komisji
inwentaryzacyjnej stanowi załącznik do protokołu

3.k. w sprawie nadania imienia pomnikowi przyrody

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie nadania imienia pomnikowi przyrody

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:28:16 - 12:28:28

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  LX/535/2024  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  nadania  imienia  pomnikowi
przyrody stanowi załącznik do protokołu

3.l. w sprawie zarządzenia wyboru sołtysów i członków rad sołeckich na kadencję 2024-2029

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zarządzenia wyboru sołtysów i członków rad sołeckich na 
kadencję 2024-2028

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie



wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:29:29 - 12:29:40

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr LX/536/2024 Rady Miejskiej  w Wołczynie  w sprawie zarządzenia wyboru sołtysów  
i członków rad sołeckich na kadencję 2024-2028 stanowi załącznik do protokołu

3.m. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wołczynie na 2024 rok

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Wiceprzewodniczący odczytał propozycje planu pracy Rady Miejskiej na 2024 r.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wołczynie na 2024 r

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:32:49 - 12:32:54

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr LX/537/2024 Rady Miejskiej  w Wołczynie  w sprawie uchwalenia planu pracy Rady
Miejskiej w Wołczynie na 2024 rok stanowi załącznik do protokołu



Ad. 4. Przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie planowanej budowy elektrowni 
słonecznej "Wierzchy" wraz z infrastruktura towarzysząca

Radny Marcin Pasternak stwierdził, że z koncepcji stanowiska przedstawionego na początku wynika,
iż opinia Rady Miejskiej jest negatywna w stosunku do planowanej budowy elektrowni,
- czy nasze stanowisko może coś zmienić w toku postępowania w tej sprawie?
-  czy  jeżeli  podmiot  ubiegający  się  spełni  wszystkie  wymogi  prawne,  to  czy  gmina  ma  jakąś
możliwość  decyzji  w kwestii  wydania stosownych pozwoleń lub  akceptacji  tych  prac,  które  mają
zostać wykonane?
- jak to się ma do innych takich inwestycji które powstają na terenie gminy Wołczyn.
Prosił o szczegółowe informacje co do lokalizacji, bo jeżeli jest to bardzo blisko zabudowań i wchodzi
na tereny Natura 2000 to uważa, że powinny zostać nienaruszone.

Przewodniczący Rady stwierdził, że stanowisko to poprzedzone zostało rozmowami z mieszkańcami,
zareagowaliśmy na słuszne pretensje ludzi, którzy się nie zgadzają na umieszczenie tam tej inwestycji.

Burmistrz zabierając głos odniósł się do pytania:
-  czy nasze działania zmierzające w kierunku spełnienia woli mieszkańców mogą się ziścić i czy ta
inwestycja może nie powstać?
Oczywiście, że tak, bo wiele inwestycji w naszym kraju, które spełniało proceduralnie i przepisowo
określone wymagania jednak w wyniku różnych protestów nie powstawały.
Podkreślił  również,  ze  w  stanowisku  swoim,  które  przesłane  zostało  do  Regionalnego  Dyrektora
Ochrony  Środowiska  wyraził,  że  na  terenie  gminy  Wołczyn  jest  wiele  miejsc  o  niskiej  klasie
użyteczności rolniczej gdzie mogą powstawać takie farmy fotowoltaiczne. Każdy inwestor ma prawo
wybierać miejsce na  inwestycje i podpisuje stosowną umowę z właścicielem, 
-  oczywiście  są  wymogi  opracowania  raportu oddziaływania  na  środowisko,  ale  te  raporty nie  są
wykonywane przez gminę ani przez regionalną dyrekcję ochrony środowiska,
- mieszkańcy z wieloma zapisami w raporcie nie zgadzają się,
- my powinniśmy spełniać wolę mieszkańców, bo to oni tam żyją,
- miejsce o którym mówimy to w kierunku Bogackiej Szklarni, po lewej stronie gdzie płynie rzeka
piękny teren bogaty przyrodniczo i w pobliżu zabudowań,
- wyraził nadzieję że każdy protest, opinia będzie dokładnie analizowana przez Regionalną Dyrekcję
Ochrony Środowiska.

Zastępca Burmistrza podkreślił, że to stanowisko nie jest sprzeciwem generalnym co do budowy na
terenie gminy farm fotowoltaicznych tylko w tym konkretnym miejscu na terenie obszaru Natura 2000
i w bezpośrednim sąsiedztwie budynków mieszkalnych.

Burmistrz podkreślił, że w ostatnich latach obserwujemy, że ludzie  często z wielkich miast decydują
się  na  skoncentrowanie  swojego  życia  właśnie  w  gminie  Wołczyn,  wybierając  miejsca,  które  są
ciekawe przyrodniczo i są ostoją życia właśnie w takim zacisznym i bogato przyrodniczo miejscu, 
- na tym właśnie terenie są takie osoby, które zdecydowały się zainwestować uznając, że to piękne
miejsce na przyszłość.

Zastępca  Burmistrza  –  co  do  procedowania  tego  stanowisko,  będzie  ono  dołączone  do  raportu
oddziaływania na środowisko, następnie przesłane będzie do RDOŚ w Opolu, stanowisko ma na celu
wzmocnić wcześniejsze protesty mieszkańców, aby uniemożliwić zlokalizowanie tej inwestycji w tym
konkretnym miejscu.

Radny Marcin Pasternak poinformował, że w minionym roku na tych terenach zostały wykonane prace
melioracyjne  o  wartości  240  tys.  zł  dzięki  czemu  przywrócono  retencje  zbiorników  wodnych
i możliwość gromadzenia wody za pomocą wyremontowanych zastawek. Na terenie Natura 2000 były
realizowane warsztaty. Aktualnie teren ten przygotowany jest na kumulowanie wody w razie powodzi.
Natomiast co do inwestycji wiatrowych cieszy się, że w gminie takie miałyby powstać.



Burmistrz – podkreślił, że jesteśmy zorientowani jakie inwestycje prowadzą Wody Polskie Oddział w
Kluczborku, ponieważ jest bardzo dobra współpraca jeżeli chodzi o prace melioracyjne i retencyjne.
Inwestor wie na jakim terenie chce budować, ponieważ w projekcie budowy farm  przewidziane są
stelaże montażowe na wyższym poziomie. 
Aktualnie  jest  duża  ekspansja  firm  na  odnawialne  źródła  energii  w  zakresie  budowy  elektrowni
wiatrowych również na terenie naszej gminy i jest to temat, nad którym trzeba się pochylić.

głosowanie Przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie planowanej 
budowy elektrowni słonecznej "Wierzchy" wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:56:12 - 12:56:44

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Stanowisko Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie planowanej budowy elektrowni słonecznej 
"Wierzchy" wraz z infrastrukturą towarzyszącą stanowi załącznik do protokołu

Ad. 5. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 rok

Przewodniczący Komisji przedstawił propozycje planu pracy Komisji na 2024 rok

Nikt nie wniósł uwag.

głosowanie Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 rok

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 12:59:18 - 12:59:32

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 100 % pula głosów 15 -



PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 4 26.67 %

Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 rok stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6. Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej na 2024 r.

Przewodniczący Komisji przedstawił propozycje planu Komisji na 2024 rok

Nikt nie wniósł uwag.

głosowanie Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej na 
2024 r.

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 31 stycznia 2024 r. czas 13:01:47 - 13:01:56

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 %

Plan pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej na 2024 r. stanowi załącznik do 
protokołu

Ad. 7. 
Przedstawienie sprawozdań z działalności resortowych Komisji Rady Miejskiej w Wołczynie za 2023

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od stycznia do
grudnia 2023 r. (załącznik do protokołu)

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  przedstawił  sprawozdanie
z działalności w okresie od stycznia do grudnia 2023 r. (załącznik do protokołu).

Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności
w okresie od stycznia do grudnia 2023 r. (załącznik do protokołu).

Nikt nie wniósł uwag do przedstawionych sprawozdań.



Ad. 8. 
Informacja Burmistrza Wołczyna z działalności w okresie między sesjami (stanowi załącznik do 
protokołu).

Burmistrz w wypowiedzi swojej podkreślił sprawy:
- ogłoszono postępowanie przetargowe na zadanie pn. „Remont infrastruktury stadionu w zakresie widowni
w miejscowości Wołczyn – II etap”, termin składania ofert upływa 06.02.2024 r., zadanie obejmuje dostawę
i montaż dwóch trybun modułowych 63-miejscowych oraz utwardzenie terenu kostką brukową;
-  podpisano  umowę  z  Wykonawcą  na  realizację  zadania  pn.  „Przebudowa  dróg  koło  świetlicy  wiejskiej  
Brunach”.  Przedmiotem  zamówienia  jest  przebudowa  dróg  o  nawierzchni  tłuczniowej  z  wykonaniem
nawierzchni jezdni i zjazdów z betonu asfaltowego;
- trwają roboty budowlane na zadaniu: Modernizacja infrastruktury kulturalnej w gminie Wołczyn - część nr 3:
Przebudowa świetlicy w Rożnowie, trwa układanie płytek na podłogach i ścianach, tynkowanie ścian
w pomieszczeniach świetlicy i na klatce schodowej;
-  złożono  wniosek  o  udzielnie  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  celowej  w  projekcie  pn.
Marszałkowska Inicjatywa  Sołecka, w bieżącym roku 6 sołectw będzie realizowało zadania, m.in.:
Brzezinki, Gierałcice, Ligota Wołczyńska, Rożnów, Skałągi oraz Szum, planowany koszt wszystkich
zadań  to:  92  992,05  zł,  z  czego  39  000  zł  będzie  współfinansowane  z  budżetu  Samorządu
Województwa Opolskiego, a kwota 53 992,05 zł będzie stanowiła wkład własny Gminy Wołczyn;
- trwają procedury uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Wierzbica
Górna dla dwóch lokalizacji, miasta Wołczyn oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice w rejonie ulic
Namysłowska  –  Kościelna,  wsi  Gierałcice  dla  rejonu  północnego  oraz  Wierzchy  dla  rejonu
wschodniego;
-  w 2023 roku 17 pracodawców wystąpiło z  wnioskiem o dofinansowanie pracodawcom kosztów
przygotowania zawodowego dla 24 młodocianych pracowników w ramach środków przekazywanych
z Funduszy Pracy na łączną kwotę 186 335,30 zł - wydano 24 decyzje przyznające;
- odbyło się wiele wydarzeń mniejszych i większych na podkreślenie zasługuje kolejna edycja Orszaku
Trzech  Króli  organizowana  wspólnie  z  Parafią  Rzymskokatolicką  oraz  Wołczyńskim  Ośrodkiem
Kultury z udziałem strażaków OSP i pracowników Urzędu.

Radny  Marcin  Pasternak  prosił  o  informację  odnośnie  montażu  trybun  modułowych  do  kiedy
potencjalny wykonawcy miałby wykonać zakres prac?

Burmistrz stwierdził, że nie pamięta dokładnej daty ale zakładaliśmy żeby w terminie rozpoczął się
sezon piłkarski.

Ad. 9. Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania

Zastępca Burmistrza odniósł się do wycinki drzew – wycinka drzew nastąpiła na wniosek złożony
przez wspólnotę mieszkaniową przy ul. Leśnej. W związku z tym wydana została decyzja zezwalająca
na wycinkę dwóch drzew. Z dokumentacji fotograficznej i z oględzin na miejscu wynikało, że drzewa
nadają się do wycinki z powodu wypróchnienia i uschniętych gałęzi.

Burmistrz dodał, że procedura jest następująca, jeżeli wycinka dotyczy drzewa, które rośnie na gruncie
prywatnym,  bądź  na  terenach,  których  gmina  nie  jest  właścicielem  decyzje  wydaje  burmistrz.
Natomiast jeżeli drzewa rosną na terenie gminnym, burmistrz występuje z wnioskiem do Starostwa
Kluczborskiego wtedy decyzje wydaje Starostwo.
Wnioski  w  sprawie  wycinki  drzew  podlegają  opłacie  zgodnie  z  ustawą  o  ochronie  przyrody
w zależności od gatunku drzewa, wielkości drzewa, obwodu pnia na określonej wysokości. Opłata ta
jest  opłatą warunkową, tzn.  nalicza się opłatę i zawiesza się ją w przypadku planu nasadzeń i  po
przyjęciu się tych drzew kwota ta zostaje umorzona.

Pan Marcin Dłubak naczelnik Wydziału RI odniósł się do oznakowania przejść pieszych na drodze
krajowej - Generalna Dyrekcja aktualizując oznakowania na terenie całego miasta opracowało projekt



organizacji  ruchu  i  nie  mogli  rysować  tamtych  przejść  dla  pieszych,  ponieważ  nie  ma  tam
przewidzianych  tak  zwanych  stref  bezpiecznych  czyli  od  momentu  zjazdu  przed  przejściem  dla
pieszych powinna być strefa, która pozwala na bezpieczne zatrzymanie pojazdu. Można oczywiście to
zrobić w sposób właściwy przy czym inwestorem nie będzie GDDKiA.
- takie przedsięwzięcie będzie się wiązało z tym, że my musimy wejść głębiej w pas drogi gminnej.
Oczywiście jest to do zrobienia tam gdzie warunki techniczne pozwolą, najważniejszą i najtrudniejszą
to przeskoczenia tutaj rzeczą będzie fakt, że w tej chwili chcąc budować jakikolwiek przejście z mocy
ustawy jesteśmy zobligowani do oświetlenia przejścia dla pieszych, więc koszty są niemałe, przed
przystąpieniem do inwestycji należy wystąpić do Generalnej Dyrekcji o warunki.

Burmistrz – odnośnie ustawienia kosza koło Ośrodka Kultury stwierdził, że przekaże p. Dyrektor aby
zakupiła kosz i ustawiła przy wejściu do Ośrodka, będą mogli korzystać ci co wchodzą i wychodzą, ale
i przechodnie.

Przewodniczący Rady poinformował,  że do Biura Rady wpłynęło sprawozdanie z udzielonych ulg
w spłacie należności pieniężnych mającej charakter cywilnoprawnych oraz sprawozdanie z wysokości
średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2023, 
- w/w sprawozdania do zapoznania się jest w Biurze Rady.

Burmistrz  podziękował  Wołczyńskiemu  Ośrodkowi  Kultury  oraz  wszystkim  wolontariuszom,
artystom którzy zaangażowali się w kolejną edycję w Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął LX sesję Rady
Miejskiej w Wołczynie.

 

                                                                                                                 Przewodniczący Rady

                                                                                                                 Waldemar Antkowiak            
    Protokołowała

    Julita Matelska  


